
   PROTOKÓŁ Nr LIII/53/2023 

                 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

          w dniu 20.02.2023r. 

 

Naradę prowadził z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów p. Andrzej 

Pedrycz. Obecni byli członkowie Komisji Budżetu i Finansów według załączonej listy 

obecności, Wójt Gminy – T. Lato, Z-ca Wójta Gminy – M. Dolezińska- Włodarczyk, 

Skarbnik Gminy –  R. Szechnicki, Kierownicy referatów: Budownictwa i Gospodarki 

Przestrzennej - D. Korczyński, Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – 

A. Kucmin, Kierownik Centrum Usług Wspólnych Gminy Masłów - I. Kundera,  

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Zatwierdzenie protokołu Nr LII/52/2023 z poprzedniej Komisji. 

5. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Masłów. 

6. Projekty uchwały w sprawie: 

a. zmiany uchwały budżetowej Gminy. 

b. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Masłów na lata 2023 - 2029. 

c. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego w latach 2023 – 2024. 

d. przekazania do nieodpłatnego używania sieci wodociągowej w drodze przy ul. 

Bukowej w miejscowości Wola Kopcowa, gm. Masłów. 

e. przekazania do nieodpłatnego używania sieci kanalizacji sanitarnej w drodze przy 

ul. Bukowej w miejscowości Wola Kopcowa, gm. Masłów.  

f. zmiany Regulaminu Utrzymania Czystości  i Porządku na terenie Gminy Masłów. 

g. określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżnienia zbiorników 

bezodpływowych oraz opróżniania osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni i ścieków i transportu nieczystości ciekłych 

7. Sprawy inne. 



8. Zakończenie obrad 

 

Ad.1 Otwarcie posiedzenia.  

Stosownie do § 65 Statutu Gminy Masłów przyjętego uchwałą Nr XXV/282/2020 

Rady Gminy Masłów z dnia 29 października 2020 r. (Dz. Urz. Woj. Świętokrzyskiego poz. 

3838) w dniu 20 lutego 2023 r. o godzinie 15:00 w trybie hybrydowym (stacjonarno – zdalnym) 

odbyło się wspólne posiedzenie: 

- Komisji Budżetu i Finansów, 

- Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa, 

- Komisji ds. Inwestycji 

- Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Promocji Gminy 

Posiedzenie otworzył i obradom przewodniczył  Przewodniczący Komisji Budżetu i 

Finansów 

 

Ad.2 Stwierdzenie quorum. 

W dzisiejszym posiedzeniu uczestniczy 6 z 6 osobowego składu Komisji, co jest 

podstawą do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 niniejszego protokołu. 

 

Ad.3 Przyjęcie porządku obrad. 

 Nie zgłoszono uwag w tym punkcie 

  

GŁOSOWANIE 

Za-6; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (6) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, Piotr Zegadło, Andrzej Pedrycz, Tomasz Ksel, 

Zenon, Adam Pedrycz 

 

Ad.4 Zatwierdzenie protokołu  Nr LII/52/2023 z poprzedniej Komisji.  

 Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, poinformował, że nie wpłynął 

żaden wniosek w sprawie treści zawartych w protokole. 

 

 



GŁOSOWANIE 

Za-6; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (6) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, Piotr Zegadło, Andrzej Pedrycz, Tomasz Ksel, 

Zenon, Adam Pedrycz 

Komisja zatwierdziła Protokół nr LII/52/2023 z poprzedniego posiedzenia Komisji 

Budżetu i Finansów. 

 

Ad.5 Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Masłów. 

 Sprawozdanie przedstawiła Kierownik Centrum Usług Wspólnych Gminy Masłów- I. 

Kundera, szczegółowo omówiła pozycje sprawozdania . 

Radny A. Pedrycz zapytał ilu nauczycieli dyplomowanych ma więcej niż jeden etat. 

Kierownik CUW udzieliła odpowiedzi, że jest to zjawisko bardzo powszechne, nie tylko u 

nauczycieli w stopniu nauczyciela dyplomowanego. 

 

GŁOSOWANIE 

Za-6; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (6) 

Tomasz Ksel, Andrzej Pedrycz, Ryszard Filipowicz, Piotr Zegadło, Zenon, Adam Pedrycz, 

Ryszard Szymczuch 

Komisja przyjęła sprawozdanie nie wnosząc uwag. 

 

Ad.6a Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy. 

 Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy. Szczegółowo omówił zmiany, które 

wpłynęły na zmianę uchwały budżetowej dotyczące poszczególnych zadań realizowanych w 

ramach bieżącego budżetu gminy Masłów. 

Radny T. Ksel zapytał o przeznaczenie zwiększenia wydatków o kwotę 320.000,00zł na 

realizację zadania pn. Termomodernizacja z OZE Szkoły Podstawowej w Mąchocicach 

Kapitulnych oraz Urzędu Gminy Masłów” dotyczącą obiektu Szkoły Podstawowej w 

Mąchocicach Kapitulnych. 

Wójt Tomasz Lato wyjaśnił, że przygotowując projekty termomodernizacyjne bierze się 

przede wszystkim te prace, które będą dofinansowywane środkami z zewnątrz, pozostałe 



pozostawia się do ewentualnych uzupełnień biorąc pod uwagę konieczność ich wykonania 

oraz posiadane środki. Część tych potrzeb pojawia się w trakcie realizacji prac 

termomodernizacyjnych. W Szkole w  Mąchocicach Kapitulnych od początku było 

planowane ok 120.000,00zł na uzupełnienie i pomalowanie elewacji, ponieważ elewacja od 

lat była niszczona ale ilość styropianu na budynku nie pozwalała nam na uzyskanie 

dofinansowania na wymianę elewacji. Drugą rzeczą, która jest dość kosztowna to przebudowa 

schodów zewnętrznych za kwotę ok. 80.000,00zł. Kolejnym elementem, który 

wprowadziliśmy już przy budowie odwodnienia ul. Szkolnej jest wyprowadzony na działkę 

kolektor do tego kolektora trzeba podłączyć zebraną wodę z rynien tak żeby ją odprowadzić z 

budynku. Ostatnim elementem jest dach i chodzi tu o tę część dachu, która nie podlegała 

termomodernizacji czyli na nowej dobudowanej części budynku. Tam konieczna jest 

wymiana samego pokrycia dachowego czyli papy.  

Kierownik Referatu Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej – D. Korczyński uzupełnił 

wypowiedź Wójta podkreślając, że są to roboty na budynku szkoły ale nie są to roboty 

ewidentnie dodatkowe, które z jakichś powodów zostały pominięte przy pracach 

termomodernizacyjnych, nie są to roboty związane z uzyskaniem efektu ekologicznego. 

Radny A. Pedrycz zapytał o budowę drogi w miejscowości Wiśniówka za kwotę blisko 

1.400.000zła wykonane zostanie tylko 230 m.  

Odpowiadając na pytanie Wójt T. Lato wyjaśnił, że zadanie zostało skalkulowane bardzo 

rzetelnie w oparciu o ceny, które obowiązywały niecały rok wstecz. Roboty rozpoczną się już 

od wjazdu z drogi krajowej, który wymaga odwodnienia liniowego, które zbierze wodę, 

zakres robót obejmuje chodnik, odwodnienie oraz nową nakładkę.  

Kierownik D. Korczyński poinformował, że inicjatywa realizacji tego zadania pojawiła się 

dwa lata wstecz w funduszu sołeckim, gdzie zabezpieczono środki na wykonanie projektu. 

Zadanie obejmuje nie tylko wykonanie nakładki asfaltowej ale również przebudowę 

chodnika, stworzenie miejsc parkingowych, budowę odwodnienia liniowego oraz 

bezpiecznych przejść.  

Wójt podkreślił, że na realizację tej inwestycji otrzymaliśmy dofinansowanie z krajowego 

programu budowy dróg  w wysokości 70% wartości zadania. 

Radny R. Szymczuch zabrał głos i poprosił o pozytywną opinię w sprawie zwiększenia 

wydatków na wskazane prace na obiekcie Szkoły Podstawowej w Mąchocicach Kapitulnych.  

 

 



GŁOSOWANIE 

Za-6; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (6) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, Piotr Zegadło, Andrzej Pedrycz, Tomasz Ksel, 

Zenon, Adam Pedrycz 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.6b Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Masłów na lata 2023 - 2029.  

 Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy. Poinformował, że zmiany w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej wynikają ze zmian wprowadzonych do uchwały 

budżetowej.  

 

GŁOSOWANIE 

Za-6; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (6) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, Piotr Zegadło, Andrzej Pedrycz, Tomasz Ksel, 

Zenon, Adam Pedrycz 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.6c Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu kieleckiego 

w latach 2023 – 2024. 

 Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy – R. Szechnicki. Poinformował, że na 

wykonanie zadania pn.: „Usprawnienie dostępu do drogi krajowej nr 73 i Węzła Kielce 

Północ drogi ekspresowej S7 poprzez przebudowę i rozbudowę drogi powiatowej nr 1302T w 

miejscowościach Masłów Drugi i Dąbrowa - Etap II” Powiat Kielecki otrzymał 

dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w wysokości 60 % wartości zadania. 

Pozostałą część wkładu własnego Powiat Kielecki i Gmina Masłów pokryją równomiernie po 

50% ze swoich budżetów. Udział Gminy Masłów w poszczególnych latach: 

-  w roku 2023 kwota 1.145.216,00 zł, 

- w roku 2024 kwota 1.145.216,00 zł.  

 

 



 GŁOSOWANIE 

Za-6; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (6) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, Piotr Zegadło, Andrzej Pedrycz, Tomasz Ksel, 

Zenon, Adam Pedrycz 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.6d Projekt uchwały w sprawie przekazania do nieodpłatnego używania sieci 

wodociągowej w drodze przy ul. Bukowej w miejscowości Wola Kopcowa, gm. Masłów. 

 Projekt uchwały przedstawił Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki 

Przestrzennej – D. Korczyński. Poinformował, że prywatny inwestor z własnych środków 

finansowych wybudował urządzenia i sieć wodociągową.   

Dla zapewnienia prawidłowej eksploatacji i utrzymania w należytym stanie takich urządzeń 

Gmina Masłow wnosi majątek objęty niniejszą uchwałą do Międzygminnego  Związku 

Wodociągów i Kanalizacji w Kielcach. Gmina Masłów pozostaje właścicielem wnoszonego 

majątku. 

 

GŁOSOWANIE 

Za-6; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (6) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, Piotr Zegadło, Andrzej Pedrycz, Tomasz Ksel, 

Zenon, Adam Pedrycz 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.5e Projekt uchwały w sprawie przekazania do nieodpłatnego używania sieci 

kanalizacji sanitarnej w drodze przy ul. Bukowej w miejscowości Wola Kopcowa, gm. 

Masłów.  

 Projekt uchwały przedstawił Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki 

Przestrzennej – D. Korczyński. Poinformował, że prywatny inwestor z własnych środków 

finansowych wybudował urządzenia i sieć kanalizacji sanitarnej.   

Dla zapewnienia prawidłowej eksploatacji i utrzymania w należytym stanie takich urządzeń 

Gmina Masłow wnosi majątek objęty niniejszą uchwałą do Międzygminnego  Związku 

Wodociągów i Kanalizacji w Kielcach. Gmina Masłów pozostaje właścicielem wnoszonego 



majątku. 

 

GŁOSOWANIE 

Za-6; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (6) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, Piotr Zegadło, Andrzej Pedrycz, Tomasz Ksel, 

Zenon, Adam Pedrycz 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.5f Projekt uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Utrzymania Czystości  i 

Porządku na terenie Gminy Masłów.  

 Projekt uchwały przedstawiła Kierownik referatu Rolnictwa Gospodarki Komunalnej i 

Ochrony Środowiska – A. Kucmin. Poinformowała, że zmiany w treści obowiązującego 

regulaminu wynikają z nowelizacji przepisów wynikających z ustawy z dnia 7 lipca 2022r. o 

zmianie ustawy – Prawo wodne oraz innych ustaw na mocy , której rozszerzono zakres 

pojęcia „nieczystości ciekłe” przez objęcie tym określeniem także ścieków gromadzonych w 

osadnikach w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków, co eliminuje wątpliwości 

interpretacyjne i kwalifikacyjne nieczystości znajdujących się w osadnikach. W 

dotychczasowym brzmieniu przepisów ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 

regulamin nie określał zasad dotyczących m.in. częstotliwości i sposobu pozbywania się 

nieczystości ciekłych pochodzących z instalacji przydomowych oczyszczalni ścieków. W 

związku z powyższym ustawodawca doprecyzował pojęcie „nieczystości ciekłych” oraz 

zakres zagadnień przewidziany do ustalenia przez radę gminy w postaci regulaminu w 

powyższym zakresie. 

 Nowelizacja ustawy określiła sposób postepowania z odpadami budowlanymi i 

rozbiórkowymi z uwagi na wyłączenie tej kategorii odpadów spod definicji odpadów 

komunalnych. 

 Ponadto wprowadzono zmiany w katalogu zadań gmin zawarte w art.3 ust.2 pkt 11 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach w zakresie zastąpienia wyrazów „z 

chodników” na wyraz „z dróg dla pieszych”. 

     Przedstawione zmiany w treści obowiązującego regulaminu mają więc charakter jedynie 

porządkujący i wprowadzający nazewnictwo zgodnie ze znowelizowanymi przepisami. 

Stosownie do przepisów przejściowych Prawo wodne, rady gmin są obowiązane dostosować 



regulaminy do zmian wynikających z nowelizacji przepisów ustawy o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach. 

Radny R. Filipowicz zapytał jakiej liczby gospodarstw dotyczy ta uchwała w zakresie 

wywozu nieczystości ciekłych. 

Kierownik A. Kucmin wyjaśniła, że ustawa nałożyła na gminy obowiązek przeprowadzenia 

kontroli, jesteśmy w trakcie zbierania informacji, na chwilę obecną mamy około 600 

gospodarstw, które są podłączone do sieci wodociągowej a nie mają przyłącza 

kanalizacyjnego. 

Wójt podkreślił, że nie będziemy wywozić nieczystości ciekłych od mieszkańców, ale ta 

uchwała pozwala nam w szczególnych przypadkach usunąć nieczystości i naliczyć opłatę dla 

mieszkańca. 

- Godz. 16:04 Radny P. Zegadło opuszcza obrady komisji  

Radny R. Szymczuch zapytał o odśnieżanie i utrzymanie czystości chodników przed 

posesjami, a co z pozostałymi chodnikami, do kogo należy utrzymanie. 

Kierownik A Kucmin przyznała, że w tej chwili nie zna odpowiedzi na to pytanie ale udzieli 

jej radnemu w najbliższym czasie,  po zapoznaniu się z przepisami ustawy w tym zakresie . 

 

GŁOSOWANIE 

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 1; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, Andrzej Pedrycz, Tomasz Ksel, Zenon, Adam 

Pedrycz 

Brak głosu (1) 

Piotr Zegadło, 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.5g Projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 

opróżnienia zbiorników bezodpływowych oraz opróżniania osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni i ścieków i transportu nieczystości ciekłych  

 Projekt uchwały przedstawiła Kierownik referatu Rolnictwa Gospodarki Komunalnej i 

Ochrony Środowiska – A. Kucmin. Poinformowała, że Rada Gminy określa, w drodze 



uchwały, górne stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości lub w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych  i transportu nieczystości ciekłych. 

     W ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach dokonano zmiany definicji 

nieczystości ciekłych. Przez nieczystości ciekłe rozumie się ścieki gromadzone przejściowo w 

zbiornikach bezodpływowych lub osadnikach w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Wobec powyższego koniecznym było wprowadzenie  zmian w tym zakresie przez 

określenie górnej stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za usługi 

opróżniania osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 

nieczystości. 

       Górne stawki opłat są maksymalnymi opłatami, jakie mogą pobierać przedsiębiorcy 

posiadający wpis do rejestru działalności regulowanej lub zezwolenie na prowadzenie 

działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transport nieczystości 

ciekłych. Są to stawki, służące wyliczeniu opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy nie zawarli umów na odbiór odpadów komunalnych lub opróżnianie 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalniach 

ścieków, którym, Wójt wydaje z urzędu decyzję, w której ustala obowiązek uiszczania opłat 

za odbieranie odpadów komunalnych i wysokość opłat wyliczonych z zastosowaniem 

górnych stawek opłat.   

 

GŁOSOWANIE 

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, Andrzej Pedrycz, Tomasz Ksel, Zenon, Adam 

Pedrycz 

Nieobecni (1) 

Piotr Zegadło, 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad. 8 Sprawy Inny 

Radny A. Kułak poruszył temat porannych utrudnień w ruchu drogowym w pobliżu Szkoły 

Podstawowej w Masłowie Pierwszym spowodowanych zatrzymywaniem samochodów 

wzdłuż chodników przez rodziców przywożących rano swoje dzieci do szkoły.  



Wójt poinformował, że odpowiednie znaki drogowe są ustawione, ale zgłosi potrzebę 

pojawienia się patrolu policji w godzinach rannych.   

Radny T. Ksel poprosił o informację czy nadal pojawiają się skargi na usługi przewozów 

autobusowych świadczonych przez prywatnego przewoźnika oraz jak wygląda sytuacja z 

bilansowaniem się wydatków na  system gospodarowania odpadami komunalnymi. 

Wójt wyjaśnił, że zakończyliśmy 2022 rok nie przekraczając dochodów z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami. Mamy odnotowaną nadwyżkę w kwocie 83 850,00zł. 

Wójt wspomniał również kontroli jaka jest przeprowadzana wśród mieszkańców naszej 

gminy przez referat Rolnictwa Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska, polegająca na 

weryfikacji ilości osób we wnioskach o dopłatę do węgla oraz innych źródeł ciepła z 

deklaracjami o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Odnosząc się do pytania na temat przewozów autobusowych Wójt poinformował o 

przeprowadzonych kontrolach.  

Uzupełniając wypowiedź Pana Wójta Pani M. Dolezińska – Włodarczyk poinformowała, że 

zmieniony został kierowca, na którego pojawiały się skargi. 

Podczas dyskusji radni poruszyli także temat a  także sytuacji w ośrodkach zdrowia na terenie 

gminy Masłów, oraz niebezpiecznego przejścia dla pieszych przy drodze dojazdowej do drogi 

ekspresowej w Domaszowicach . 

 

Ad. 9 Zakończenie obrad. 

Po wyczerpaniu tematyki Przewodniczący komisji podziękował za udział w komisji i o godz. 

16:25 zamknął obrady. 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokółowała:  A. Kmieć 

 

Podpisał: 

Przewodniczący 

Komisji Budżetu i Finansów 

  /-/Zenon Pedrycz 


